
Algemene Beschouwingen Begroting 2024 
ChristenUnie-SGP 
 
Gisteren was het dankdag, een dag die vroeger ontstaan is om in de 
kerk te danken voor de oogsten die van het land komen, in een tijd dat 
het belangrijk was om de winter te overleven. Nu een dag om te danken 
voor de zegeningen in ons leven. Maar soms is het ook een moeilijke tijd 
om te danken. Als we denken aan de wereld waar zoveel lijden is en 
vrede ver weg lijkt.  
Toch probeer ik elke dag weer dankbaar te zijn voor de mensen die 
naast mij staan, voor de mensen die hier in Soest en Soesterberg 
werken en ons van ons dagelijks voedsel voorzien, of zoals ik elke 
zaterdag naar de molen ga om mijn groentepakket op te halen van de 
Engtuin met vele andere Soesters en zoals anderen dat doen bij de 
Herenboeren of de coöperatie. Als ik door de polder fiets of door de 
Soesterduinen loop met onze hond, dan is het niet zo moeilijk om 
dankbaar te zijn voor onze mooie omgeving.  
Dankbaar dat we het hier in Soest en Soesterberg goed hebben met 
elkaar! 
Dankbaar voor de mogelijkheden die we hebben op te staan tegen het 
onrecht wat ons zo aan het hart gaat, om te zoeken naar vrede op de 
plekken waar we zijn geplaatst.  
 
En daarom is het ook mooi dat wij vanavond met elkaar de begroting 
2024 bespreken en dat we dat in alle vrijheid mogen doen. 
 
Een begroting waar we ons wel in kunnen vinden! Een begroting waarbij 
we over voldoende financiële middelen beschikken en daarom kunnen 
opplussen. Een begroting waarin we met elkaar kijken hoe we beter 
kunnen worden en hoe we het voor de samenleving aantrekkelijker 
maken, beter bereikbaar, socialer en betrouwbaar. En natuurlijk zijn er 
ook best wat verwonderpunten, want hoewel we het beter willen doen, 
gaan we er niet overal op vooruit. 
We noemen wat verwonderpunten van onze fractie bij deze begroting 
 
Veiligheid: 
 
Onze fractie is blij dat er verder doorontwikkeld wordt op het gebied van 
veiligheid en mensenhandel en dat daar uitbreiding voor nodig is 
begrijpen wij ook.  
Wel vroegen wij ons af welke doelen u stelt voor die 145.000 euro als u 
bij de indicatoren aangeeft dat de invloed van de gemeente op 
gepleegde criminaltiteit niet groot is? 



 
Wonen 
 
Opgave wonen gaat u zich richten op drie pijlers: Soesterberg-Noord, het 
Dalweggebied en versnelling van de woningbouw 
Over die derde pijler maken wij ons nu toch wel echt zorgen. Deze pijler 
is al vaak genoemd door het college de afgelopen jaren maar wij zien 
daar nog steeds geen plannen voor. Nu is de participatie geweest dus de 
Soester bevolking heeft zich nu ook duidelijk uitgesproken over de 
woningbouw en waar dit zou kunnen.  
Wij hebben soms het idee dat we in een vertraging zitten in plaats van in 
een versnelling.  
We willen allemaal dat er gebouwd gaat worden, er waren grote 
verkiezingsbeloftes maar Joost van Soest woont nog steeds bij zijn 
ouders en er is nog steeds geen zicht op woning! 
Kunnen wij als raad nu ook al iets vernemen over de plannen hoe de 
woningbouw te versnellen en waar het college aan denkt? 
Verder wordt er aan gegeven dat er prioriteit gegeven gaat worden aan 
de plannen van de woningbouwcorporaties; Zijn er bij het college al 
plannen bekend en hebben deze corporaties ook grond waar ze op 
kunnen gaan bouwen? 
 
Op de technische avond begrepen wij dat het project van de Meent is 
losgekoppeld, dus de gemeente gaat nu zorgdragen voor het brandveilig 
maken van het woonwagencentrum en de ontwikkelaar gaat zelf verder 
met ontwikkelen. Hier zijn wij als fractie erg van geschrokken want er 
lagen al zoveel mooie plannen voor dit gebied om het gezamenlijk op te 
pakken als gemeente met de ontwikkelaar.  
Kan het college ons uitleggen waarom deze keuze gemaakt wordt?  
Hoe denkt u nu de financiering rond te krijgen?? Waarom niet bouwen 
op deze locatie of de corporaties, die kunnen bouwen op onze eigen 
grond die we daar hebben. 
 
Wij hebben al eerder gevraagd naar het beleid rondom 
mantelzorgwoningen. Dit beleid heeft nu veel regels die streng en niet 
rechtvaardig zijn. Kan het college aangeven of er naar dit beleid gekeken 
wordt en of dit beleid menswaardiger kan zodat ouderen in de toekomst 
sneller en eenvoudiger naar een mantelzorgwoning kunnen? 
 
 
 
 
 



 
Klimaat 
 
Goed om te lezen dat we budget hebben gekregen van het Rijk en dat er 
gewerkt wordt aan een nieuwe programma wat begin 2024 klaar is. Wij 
kijken daar naar uit. Mooi ook dat er verder wordt gegaan met de 
concrete acties bij onze inwoners die het nodig hebben en dat dit project, 
wat gestart is in Smitsveen nu ook verder gaat naar andere wijken en 
naar Soesterberg.  
 
In Arnhem heeft onze vorige wethouder van klimaat mevrouw Kundic 
een Green Deal gesloten met kerken, moskeeën en gebedshuizen voor 
het verduurzamen van hun gebouwen. Vaak zijn deze gebouwen 
monumentaal of worden ze op een andere manier gebruikt. De mensen 
die deze gebouwen exploiteren drijven vaak op vrijwilligers. Wellicht ligt 
hier net als in Arnhem ook een rol voor de gemeente om samen met hen 
een green deal te sluiten. In de Green Deal kun je bijvoorbeeld ook 
afspraken maken dat kerken en gebedshuizen een rol gaan spelen in het 
meenemen van hun achterbannen in de energietransitie. We zijn 
benieuwd naar de visie van het college op dit onderwerp.  
Wordt deze specifieke doelgroep gezien? Ziet het college het als een 
mooie optie om in navolging van Arnhem een Green Deal te sluiten? 
 
Sociale leefomgeving 
 
Wat goed dat er meer ingezet gaat worden op de mentale weerbaarheid 
bij jongeren en dat het jeugdteam en welzijnswerk samen werken om de 
jongeren zo goed mogelijk aan de voorkant te begeleiden. 
Ook het kostendekkend maken van de alternatieve jeugdhulp vinden wij 
een goed plan, fijn dat er voor deze kinderen een oplossing is en dat 
Stichting Balans dit kan uitvoeren. 
 
Nu we het toch over jongeren hebben, speaking minds is een methode 
om gemeente en provincies te helpen bij jongerenparticipatie. Het 
programma betrekt moeilijk bereikbare jongeren op een praktische en 
betekenisvolle manier bij gemeentelijk beleid. De methode is samen met 
jongeren van het praktijkonderwijs, vmbo en mbo ontwikkeld. Tijdens 
een traject leren jongeren hoe beleid tot stand komt, welke wijze zij hun 
stem kunnen laten horen en wat hen dit oplevert. Door actief mee te 
praten, krijgen jongeren meer zelfvertrouwen en zelf waarde. Op de 
website van Speaking minds staan mooie voorbeelden van gemeenten 
die hiermee aan de slag zijn gegaan. 
 



Voorzitter tot zover onze beschouwing bij deze begroting, U hoort dat we 
positief zijn maar hebben hier en daar onze vragen. Als u daar een goed 
antwoord op wee te geven zijn we mogelijk helemaal tevreden. Voor ik 
eindig wil ik graag namens onze fractie onze dank aan alle ambtenaren 
en het college uitspreken voor het schrijven van deze begroting. We 
wensen u Gods zegen bij het werk voor u als college, voor onze 
inwoners, maar ook voor ons als raadsleden. 
 
Dank u wel voorzitter 
 
 
 


